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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére Szóbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (11.24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani

Dr. Palkovics László
innovációs és technológiai politikáért felelős miniszter úrnak

,,Zajterhelés Kőbányán, avagy a megváltoztatott légifolyosók"
címmel.

Tisztelt Miniszter úr!

Egy hónapja tettem fel önnek írásbeli választ igénylő kérdést a HungaroControl Zrt. által

2018. augusztus 16-án életbe léptetett új műszeres szabvány indulási eljárásokkal kapcsolatban.

Válaszában azt írja, hogy az új nyomvonal használata esetén a korábbi nyomvonal alkalmazásával

szemben a mérések szerint kisebb a földfelszínt érő zajhatás és károsanyag-kibocsátás. A hozzám

érkező és a közösségi oldalon szerveződő csoportokban leírt panaszok alapján egyáltalán nem így

tapasztalom!

A törvényes és biztonságos légiközlekedés biztosítása érdekében, a 73/2010/EU bizottsági

rendeletre hivatkozva dolgozta át a HungaroControl Zrt. az eddig használt légifolyosókat. Hosszú

évek óta keseríti meg a zaj a reptér légifolyosói alatt élők életét, és az új nyomvonalaknak

köszönhetően most már a Kőbányaiak mindennapi nyugodt pihenését is ellehetetleníti a gépek zaja.

Továbbá számos kutatási eredmény bizonyítja, hogy a repülőtér közelében a zaj és a stressz például

a gyerekek tanulási teljesítményét is rontja, de minden érintettnél mérhető egészségkárosodást okoz.

Ezért is érzem rettentően cinikusnak a válaszában, hogy ,,új futópálya nem létesült, ezért

zajgátló védőövezet újra kijelölése nem szükséges", mert valóban, új pálya nem létesült, de a

légifolyosó áthelyezésével Kőbánya Óhegyi és Újhegyi területei fölé terelődött a légi forgalom,

ahol korábban nem volt, vagy jelentősen elviselhetőbb volt. Ezen a területen élők, amikor úgy

döntöttek, hogy ide költöznek, még nem a mai légiforgalmi hatásokat tapasztalhatták és ennek



..
tudatában hozták meg döntéseiket. Most Önök egy tollvonással átrajzolták Magyarország

légiforgalmi térképét. Az itt élő emberek joggal háborodnak fel, hogy
elbántak velük.

Önök ilyen rútul

Nem mellesleg a repülőtér okozta környezeti szennyezéstől, elsősorban a zajtól nemcsak a

közvetlen környék lakói szenvednek, a hatásterület Pest irányában egészen Kőbányáig és Zuglóig, a

másik irányban pedig Monorig elér, összességében több százezer embert érint.

És ha már az előző válaszában független szakértő által végzett zajterhelési vizsgálatokról és

az érintett szakmai szervezetek által készített vizsgálatokról beszél, akkor ezúton kérem, hogy

ezeket az anyagokat hozza nyilvánosságra és egy fórum keretében vitassák meg az érintett
lakossággal a kialakult problémát.

Mindezek alapján kérdezem miniszter urat:

• Hajlandóak-e egyeztetni az érintett lakosság tapasztalatairól?

• Figyelembe veszik-e a lakosság jólétét a gazdasági szempontokkal szemben?

• Terveznek-e változtatásokat, melyek jobb életminőséghez segítenék a kőbányai lakosokat?

• Milyen változtatásokat kívánnak tenni az új repülési útvonal miatt pihenni nem tudó lakosok

érdekében? Pontosan milyen lépések lennének ezek?

Tisztelettel várom válaszát.

Budapest, 2018. október 18.
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országgyűlési képviselő
Párbeszéd Frakció


